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Lončar: Za pet godina zaposleno je više od 12.000 zdravstvenih radnika 

Za pet godina zaposleno je više od 12.000 zdravstvenih radnika, izjavio je danas ministar Zlatibor Lončar. 

On je pojasnio da nikada u zdravstvu nije bilo zabrane zapošljavanja, već se samo kontrolisalo da na 
jednom mestu nema viška lekara i tehničara, dok na nekom drugom nedostaje osoblje. 

Lončar je dodao da je Srbija bori sa problemom odlaska zdravstvenih kadrova, što, kaže, nije lako, 
povećanjem plata, koje će biti i veće. 

Ministar je istakao da je ranije bila "misaona imenica", nešto što je sada već postala tradicija - posao za 
najbolje student medicine. 

Najavio je da će u junu biti zaposleno još 100 najboljih mladih lekara, pored do sad zaposlenih, kao što 
posao dobijaju i najbolje medicinske sestre i tehničari. 

On je ukazao i da se situacija poboljšava kada je reč o odlasku ljudi na preventivne preglede, ali da je 
potrebno da se još podigne svest da je, koliko god se ulagalo u opremu, mnogo jeftinije da se uloži u 
preventivne preglede, problem otkrije i izleči na vreme. 

Lončar je najavio i da će nova akcija preventivnih pregleda biti u nedelju 26. maja, u svim zdravstvenim 
ustanovama u Srbiji. 

On je apelovao na građane da dolaze na skrining preglede, jer je odziv slab - ni 30 odsto, a to je način da 
se bolest otkrije na vreme i izleči. 



 
 

 

 

Otvorena prva banka reproduktivnih ćelija u Srbiji, ko može da bude donor 

U Klinici za ginekologiju i akušerstvo Kliničkog centra Srbije u Višegradskoj ulici u Beogradu otvorena je 
prva banka reproduktivnih ćelija. Donori spermatozoida i jajnih ćelija mogu biti muškarci do 40. godine i 
žene od 21. do 34. godine. 

Profesor dr Aleksandar Stefanović, direktor Klinike za ginekologiju i akušerstvo KCS-a, navodi da će 
donorstvo biti dobrovoljno i da se neće plaćati. 

Dodaje da donori spermatozoida i jajnih ćelija mogu biti muškarci do 40. godine i žene od 21. do 34. 
godine, ali da moraju da prođu testove i preglede propisane pravilnicima. 

"Postoje u pravilnicima striktne analize i procedure koje mora da prođe svaki donor od klasičnog 
pregleda, preko intervjua, psihološke i genetske procene, labaratorijskih testova, analiza na polno 
prenosive i tropske infektivne bolesti. Znači niko neće moći da bude donor a da ne ispunjava sve te 
propisane uslove", objašnjava Stefanović. 

Ističe da se osnivanjem banke proširuje krug lica koji mogu učestvovati u ovim postupcima. 

"Ljudi će moći da budu i donori i darovaoci reproduktivnih ćelija i embriona, ali i njihovi primaoci", 
objašnjava Stefanović. 



 
 

Dodaje da je banka značajna pre svega za one parove koji uz pomoć svojih ćelija ne mogu da dobiju svoje 
potomstvo ali i one koji boluju od nekih težih bolesti koji dovode do gubitka reproduktivnih funkcija. 

"Bez obzira na to da li je to jedan supružnik ili su oba, oni će moći da dobiju embrione ali naravno i oni 
koji boluju od nekih težih bolesti a koje dovode do gubitka reproduktivnih funkcija moći će da dobiju 
ćelije, ali će takođe moći da zamrznu svoja tkiva i eventualne jajne ćelije koje će koristiti na primer nakon 
lečenja", objašnjava Stefanović. 

Dodaje da je zakonom predviđeno i da žene bez partnera u nekom trenutku mogu da dobiju 
reproduktivne đelije. 

Ističe da je danas veliki dan za srpsko zdravstvo, za građane Srbije koji imaju problem sa sterilitetom. 

"Osnivanjem banke reproduktivnih đelija tkiva i embriona dovršava se nešto što je započeto još pre 
deset godina i mi smo veoma srećni i ponosni što su Ministarstvo zdravlja i ministar Zlatibor Lončar 
uspeli da osnuju banku koja će raditi zarad dobrobiti građana Srbije", navodi Stefanović. 

Podseća da se od 1991. godine u GAK-u u Višegradskoj radi postupak vantelesne oplodnje i da je tada 
rođena prva beba.   

Dodaje da se banka osniva na principima poštovanja svih svetskih i evropskih vodiča i standarda radi 
kontrolisanja kvaliteta i da će tim koji tu bude radio – ginekolozi, embriolozi, infektolozi, mikrobiolozi, 
psiholozi i pravnici učiniti sve da banka radi za dobrobit građana Srbije. 

Ministar zdravlja Zlatibor Lončar navodi da je sve konačno usaglašeno, a sve radi olakšanja ljudima 
kojima je banka reproduktivnih ćelija jedini put do potomstva. 

"Donet je zakon, onda smo morali da donesemo podzakonske akte i sve je to usklađeno kako bismo 
olakšali onim ljudima kojima je ovo jedini način da dođu do potomstva, ali i da olakšamo onim ljudima 
dobre volje koji žele da budu donori jajnih ćelija i spermatozoida", navodi Lončar. 

 

 

 

 

 

 



 
 

 

 

REŠEN SLUČAJ MOBINGA NAD LEKARKOM Direktor Doma zdravlja priznao da je bio "nepravedan", a 
ovo su uslovi koji su joj ponuđeni 

Dr Danijela Simić neće biti prebačena na radno mesto sa nižim koeficijentom i neće, iako je to bio plan 
direktora Doma zdravlja u Despotovcu, na posao putovati 20 kilometara. 

Kako saznaje "Blic", nakon serije naših tekstova, dr Simić i direktor Doma zdravlja u Despotovcu Dejan 
Milošević juče su na poziv iz kabineta ministra zdravlja došli u Beograd da izglade stvari. Čini se da su u 
tome uspeli. Dr Simić kaže za naš list da je zadovoljna tretmanom koji je imala i da očekuje da problem 
bude rešen. 

- Pozvali su nas iz Ministarstva zdravlja i primili su i nas i direktora Miloševića. Bili su konstruktivni, 
predložili su odmah da povučem tužbu protiv Doma zdravlja, a da ću zauzvrat dobiti specijalizaciju iz 
urgentne medicine - kaže dr Simić. 

Bez garancija nije želela da pristane. 

- Ja Miloševiću ne verujem, ali sam dobila garanciju saradnika ministra Zlatibora Lončara da će nepravda 
koja mi je načinjena biti ispravljena. Kada su mi rekli da povučem tužbu, moj uslov je bio da ne plaćam 
sudske troškove ja već Milošević, i to je prihvaćeno - navodi ona i kaže da nije mogla da prihvati da da 
novac za sudske troškove budući da je već prihvatila kompromis i umesto oftalmologije, koja joj je 
neopravdano i nepotistički oduzeta u korist druge koleginice, prihvatila specijalizaciju iz urgentne 
medicine. 

Što se tiče mobinga koji je nakon što je podnela tužbu konstantno trpela i premeštaja na radno mesto sa 
nižim koeficijentom koje se pritom nalazi u Resavici, 20 kilometara od Despotovca, direktor Milošević 
priznao je pred ljudima iz Ministarstva da je dr Danijeli Simić naneta nepravda. 



 
 

Njemu je rečeno da ne može na taj način da raspoređuje ljude već da piše Ministarstvu da Dom zdravlja 
ima potrebu za dodatnim izabranim lekarima i da će mu to biti odobreno. 

I naš izvor iz Ministarstva zdravlja potvrdio je da će najkasnije sutra doći do vansudskog poravnanja. 

- Dom zdravlja je dao garancije, papire za specijalizaciju dr Simić i još četvoro lekara treba u narednim 
danima da pošalje Ministarstvu. Posle toga, o dodeljivanju istih odlučivaće radna grupa MZ - kaže naš 
izvor. 

"Blic" je o slučaju dr Simić prvi put pisao još pre godinu dana. Ona je, naime, učestvovala na konkursu za 
specijalizacije, a iako je imala ubedljivo najviše bodova, nije dobila oftalmologiju, što je bila njena želja, 
već je ta specijalizacija dodeljena dr Mariji Ćosić, bratanici visokog funkcionera PUPS-a, koja je bila tek 
četvrta na rang-listi. Zbog te nepravde dr Simić je tužila Dom zdravlja i taj proces trajao je sve vreme. 
Ona je nastavila da trpi mobing i osude ostalih kolega koji su je ignorisali i šikanirali pošto su verovali da 
im specijalizacije nisu odobrene zbog nje. 

Intervencijom Ministarstva zdravlja u narednim danima trebalo bi da bude stavljena tačka na ovu priču. 

Protivno kolektivnom ugovoru 

Vrhunac se dogodio pre nekoliko nedelja kada je dr Simić odlukom direktora Miloševića prebačena na 
drugo radno mesto, izvan Despotovca i sa nižom platom. Iako u kolektivnom ugovoru zaposlenih u 
zdravstvu stoji da žene koje imaju decu sa urođenim ili stečenim zdravstvenim problemom, što je 
Danijelin slučaj, ne mogu biti prebačene na udaljena radna mesta, Milošević to nije uzeo u obzir. 

 

Valjevski lekari u Nemanjinu ruku ugradili kost sa noge: "Kao konobar, strahovao sam da više neću 
moći da radim" 

Nemanja se nakon operacije oseća odlično i nema nikakve bolove 
Konobar Nemanja Gajić (27) iz Loznice, kome je u valjevskoj bolnici spasena ruka od tumora 
presađivanjem kosti potkolenice, kaže da se nakon operacije oseća odlično. Ovo je bio prvi zahvat takve 
vrste u valjevskoj bolnici. Mladića iz Loznice su operisali supspecijalisti ortopedske onkologije dr 
Aleksandar Đorđević sa beogradskog Instiuta "Banjica" i načelnik valjevske ortopedije dr Saša Vukićević. 

https://www.telegraf.rs/vesti/srbija/3062719-doktori-iz-valjevske-bolnice-kost-zahvacenu-tumorom-zamenili-delom-sa-potkolenice
https://www.telegraf.rs/vesti/srbija/3062719-doktori-iz-valjevske-bolnice-kost-zahvacenu-tumorom-zamenili-delom-sa-potkolenice


 
 

- Ruku nisam prethodno povredio, tumor se jednostavno pojavio, ali je sada najvažnije da je savladan i 
da mi je ruka spasena. Nisam bio uplašen i verovao sam da će ishod zahvata biti pozitivan, jer sam imao 
apsolutno poverenje u kompletnu ekipu - ispričao je Nemanja za Telegraf.rs 

Kaže da se nakon operacije oseća odlično i da nema nikakve bolove, a postoperativni tok je protekao u 
najboljem redu. 

- Posebno mi je važno što sam na operaciju mogao da dođem u Valjevo, bez predugo čekanja i odlaska u 
Beograd. Presrećan sam, jer sam po zanimanju konobar i strahovao sam da više zbog tumora ruke neću 
moći da radim. Sada više nemam razloga za brigu -  srećan je mladić. 

Nemanji je ruka spasena presađivanjem manje kosti potkolenice na mesto kosti podlaktice mladog 
pacijenta koja je izmenjena agresivnim tumorom i to je prva takva operacija koja je izvedena u valjevskoj 
bolnici. Lekari su uspeli da se izbore sa agresivnim tumorom ručnog zgloba i da mu sačuvaju ruku. 

Načelnik ortopedije dr Saša Vukićević je, zajedno sa kolegom dr Aleksandrom Đorđevićem, iskusnim 
supspecijalistom ortopedske onkologije, izveo ovaj medicinski zahvat. Dr Vukićević je, osim velike 
zahvalnosti kolegama sa KBC Banjica, istakao da je veoma značajna saradnja među institucijama. 

- Zahvaljujući dugogodišnjoj uspešnoj saradnji pružena nam je mogućnost da radimo i ovu vrstu 
operacija u našoj ustanovi. Moram posebno da se zahvalim ostalim službama naše bolnice na izuzetnom 
timskom radu jer su tu neizostavno uz nas službe patologije, anestezije koje isprate sve što mi uradimo - 
rekao je načelnik Službe ortopedije i traumatologije valjevske bolnice dr Vukićević. 

Ovakvi operativni poduhvati su interesantni pre svega stručnoj javnosti, ali je dr Aleksandar Đorđević 
naglasio značaj informacije koja treba da stigne do javnosti i do pacijenata, a to je svakako podstrek 
struci, jer su ovakve hirurški atraktivne ortopedske operacije jedan od načina da se skrene pažnja na ovu 
oblast, ali je suština svega da postoje institucije i da narod bude dobro lečen. 

- Ova hirurška intervencija je autologna transplantacija koštana i to je interesantno jer ta operacija nema 
alternative. Radi se o jednom agresivnom tumoru ručnog zgloba gde bi po mom mišljenju rekonstrukcija 
bila jako komplikovana, a autotransplantaciju mi radimo već dvadesetak godina sa jako dobrim 
rezultatima koji su uporedivi sa svetskim standardom - rekao je dr Đorđević. 

- Interesantno je da pri ovom zahvatu nema nikakvog specijalnog skupog instrumentarijuma jer se radi 
transplantacija kosti iz potkolenice na ručni zglob. To je zaista lepa biološka intervencija. Biološke 
intervencije su najlepše, s obzirom na to da su trajne. Svi veštački materijali imaju određeni rok trajanja. 
Posebno što smo i mi ranije imali svoje inplantate, na žalost sada smo svi u tom pogledu uvoznici i 
dajemo dosta para na takve stvari, a siromašna smo zemlja, pa gde god možemo ovakve biološke 
intervencije da radimo, to je jako lepo. 

- Pošto se u ovom konkretnom slučaju radi o mladom čoveku, tu je i njegova životna i 
profesionalna perspektiva - dodao je doktor, uz nadu da će operacija biti uspešna, što je 
nezahvalno pretpostaviti, jer u ortopediji postoperativni tok zahteva vreme kako bi se 
postigla funkcionalnost. 



 
 

 

 

Transrodnost se skida sa liste mentalnih bolesti, evo kako će sada biti klasifikovano 

Kancelarija stalnog koordinatora UN u Srbiji saopš�tila je da se u okviru ovonedeljne Svetske 
zdravstvene skupštine u Ženevi, transrodnost uklanja sa liste mentalnih oboljenja, čime se izvršava 
depatologizacija. 

Umesto toga, ističe se da nova Međunarodna klasifikacija bolesti transrodnost umesto kao oboljenje, 
vidi kao stanje. 

- Na ovaj način, na međunarodnom nivou se vrši prvi korak ka depatologizaciji transrodnosti, a sve 
države članice, uključujući i Srbiju, počeće od 2022. da izveštavaju o primeni nove klasifikacije, što 
ostavlja dovoljno vremena za nacionalnu implementaciju ovog dokumenta, kao i za izvršavanje svih 
neophodnih promena na nacionalnim nivoima - kaže se u saopštenju. 

Kako se navodi, patologizacija je duboko ukorenjena u svim sferama društvenog života transrodnih 
osoba, počev od pravnog statusa, preko pristupa zdravstvenoj zaštiti, mogućnosti zapošljavanja, ali i 
svakodnevnog tretmana kako od opšte populacije tako i od najbližih članova porodice. 

- Zdravlje je jedno od osnovnih ljudskih prava, a diskriminacija u značajnoj meri utiče negativno na 
zdravlje. Definisanje transrodnosti u novoj Međunarodnoj klasifikaciji bolesti (MKB) na ovaj način 
omogućiće pristup transrodnih osoba zdravstvenoj zaštiti u skladu s polom koji oni doživljavaju kao svoj - 
izjavio je šef kancelarije Svetske zdravstvene organizacije (SZO) u Srbiji Marijan Ivanuša. 

Kako je istakao, to je naročito važno kada se sagledaju podaci po kojima seksualne manjine u evropskim 
zemljama imaju značajno lošije fizičko i mentalno zdravlje. 

- Smrtnost transrodnih osoba je tri puta veća, a transrodne žene su i deset puta sklonije pokušaju 
samoubistva - dodao je Ivanuša. 



 
 

 

NAJČEŠĆI PROBLEMI U ADOLESCENCIJI 

Najava predavanja i radionica 

 

Dana 24.05.2019. godine u 14 časova u svečanoj sali Osnovne škole „Milan Đ. Milićević“ održaće se 
predavanje i interaktivne radionice na temu „Najčešći problemi u adolescenciji“. Učesnici su učenici 

trećeg razreda, koji će biti podeljeni u tri grupe po pedesetoro dece.  

 

U toku predavanja, učenici će biti upoznati sa pojmovima adolescencije i puberteta, promenama koje ih 
čekaju ne samo na fizičkom već i psiho-socijalnom nivou. Pored najčešćih zdravstvenih tegoba koje su 

moguće tokom adolescencije, lekar će ukazati i na problem neadekvatnog korišćenja društvenih mreža i 
interneta. 

 

Predavači su dr Mirjana Milojević, lekar u Službi za zdravstvenu zaštitu dece i školske dece Doma zdravlja 
„Voždovac“, kao i med. sestra Mirjana Đorović. 
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